

MICROPROCESSING AND SOME IMMEDIATE OPPORTUNITIES FOR
THE ENTREPRENEURIAL INFORMATION PROVIDER
Ron MacKinnon and Gabriel Pal

Recent advances in information technology offer new opportunities for small entrepreneurs in the information marketplace. The impending explosive expansion of Videotex technology and non-bibliographic data bases into the public marketplace, compounded with continued decreases in the cost of computing power (especially the business applications of microcomputers), favors the dispersal of information providers and small systems enterprises. Some of the beneficial effects of these trends such as competition, employment opportunities and increased productivity, will be counter-balanced by potentially negative aspects. These include rapid uncoordinated growth and lack of industry standards.

LA MICRO-INFORMATIQUE: DES POSSIBILITES
IMMEDIATES POUR LES P.M.E. EN INFORMATION
Ron MacKinnon and Gabriel Pal

Les développements récents de la technologie de l'information offrent de nouvelles possibilités aux petits entrepreneurs sur le marché de l'information.

L'expansion imminente de la technologie du vidéotex et des banques de données non-bibliographiques, associée à la diminution constante du coût de la puissance de traitement informatique (en particulier dans les applications commerciales des micro-ordinateurs), favorisent la dispersion des fournisseurs d'information et les entreprises offrant de petits systèmes informatiques. Si cette évolution comporte certains aspects bénéfiques, tels la compétition, les possibilités d'emploi et la productivité accrue, elle comporte d'autre part des aspects éventuellement négatifs, dont une croissance rapide et désordonnée et l'absence de normes industrielles.